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LIDÉ 
Petr Karel je Business  
Development Directorem   

Od 18. září byla v rámci GE 
Money rozšířena zodpověd-
nost Petra Karla, dosavadního 
ředitele divize Compliance. 
Nyní bude odpovědný též za 
rozvoj podnikání a vyhledává-
ní nových příležitostí (Busi-
ness Development) pro GE 

Money. Pro GE pracuje P. Karel pět let. 
I. Volfová ředitelkou 
lidských zdrojů PPF  

Novou ředitelkou lidských 
zdrojů PPF je Iveta Volfová. 
Od ledna letošního roku praco-
vala pro skupinu PPF na opti-
malizaci řízení lidských zdrojů 
v Home Credit and Finance 
Bank v Rusku.  Předtím  půso-
bi la  od   roku 1996  

v T-Mobile na pozici ředitelky lidských zdrojů, 
kdy v posledním roce vykonávala svoji činnost  
v  T-Mobile Velká Británie. Ivetě Volfové je 36 
let, vystudovala VŠE Praha.  
Stržínková regionální 
ředitelkou v Atradius  

Po deseti letech převážně  
v českém zastoupení postupu-
je Markéta Stržínková (33) v 
rámci pojišťovny Atradius, 
jedné z největších pojišťoven 
pohledávek na světě, na pozici 
ředitelky pro region východní 
Evropy. V této funkci bude 

mít na starosti koordinaci činností pojišťovny 
Atradius v Polsku, v Maďarsku, na Slovensku  
a v České republice.  
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KOMENTÁŘ 

Erbenová: Odklad přijetí eura  
bez reforem nic nevyřeší 

Odklad přijetí jednotné evropské měny 
Českou republikou o jeden rok pravděpodobně 
nebude bez provedení reformy veřejných finan-
cí stačit, uvedla v nedělním diskusním pořadu 
České televize Otázky Václava Moravce členka 
bankovní rady ČNB Michaela Erbenová. Podle 
ní je nyní zbytečné určovat jakékoli přesné 
datum přijetí eura, dokud nezbytné reformy 
nenastanou. "Odložení o jeden rok zřejmě situa-
ci nebude řešit, protože současný střednědobý 
výhled veřejných financí i při rekordním hospo-
dářském růstu až do roku 2009 nepředpokládá 
eliminaci schodku veřejných rozpočtů," uvedla 
Erbenová.  

Z možných výhod přijetí eura bude 
podle Erbenové ČR těžit pouze tehdy, až bude 
země na vstup připravena. Zároveň ovšem při-
pustila, že otázka přijetí eura bude z velké míry 
záležitostí politickou. Podle Erbenové by měla 
znovu začít debata napříč politickým spektrem 
o podmínkách, které by se měly splnit, než bude 
relevantní debata o samotném termínu přijetí 
jednotné evropské měny.  

Původní předpoklady počítaly předběž-
ně s přijetím eura v ČR v roce 2010. Toto datum 
bylo centrální bankou a vládou stanoveno v 

roce 2003 jako předběžné s podmínkou, že 
dojde k nezbytným reformám. V oblasti veřej-
ných rozpočtů a státního rozpočtu a v oblasti 
trhu práce se stanovená strategie neplnila.  

Stav veřejných financí se stal v posled-
ních dnech předmětem řady kritických vyjádře-
ní centrálních bankéřů. Například viceguvernér 
ČNB Miroslav Singer uvedl, že by se ke slovu 
měla dostat restriktivní fiskální politika, aby 
oslabila příliš silnou měnu a zpomalila ekono-
miku. "To ale při současných rozpočtech není 
možné, a tak nám zbývá pouze zvedat úrokové 
sazby," uvedl Singer. "Zvyšuje se pravděpodob-
nost, že nastane recese, když se zvyšují schodky 
rozpočtů," uvedl ekonom Jan Švejnar. Podle něj 
však nelze říci přesně, kdy by se tak mohlo stát.  

Odklad přijetí eura připustil v úterý i 
premiér Mirek Topolánek společně s guverné-
rem centrální banky Zdeňkem Tůmou. Podle 
Topolánka, který odmítl sdělit přesný termín 
přijetí eura, za odkladem stojí především špatný 
stav veřejných financí a neuskutečnění potřeb-
ných reforem výdajů státního rozpočtu. 
"Vyhlídky na rok 2010 opravdu nevypadají 
realisticky," uvedl tehdy Tůma k přijetí eura.  

ZDROJ: ČTK 

V zářijovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

• platebních kartách a nákupech na internetu 
• vizi správy peněz i dat v bankách 
• perspektivách celosvětového bankovnictví 
• startu éry multikanálového bankovnictví 
• tom, kde končí IT a začíná byznys 
• inovaci jako růstové strategii 
Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplat-
ném získáte na tel. čísle 800 110 022 nebo na  
http://bankovnictvi.ihned.cz. 
 

Časopis je také k dostání ve volném prodeji. 
Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny . 

 

 

Odborná konference finančního serveru Měšec.cz 
Zadlužování českých domácností 

 

10. října 2006 ve 14 hodin 
Hotel Adria, Václavské nám. 26, salonek Neptun 

 

Registrujte se na e-mailu: konference@mesec.cz . 
http://konference.mesec.cz/ 

Partner konference: 

Region střední Evropy se topí  
v politických kotrmelcích 

ČR se tento týden dočká návrhu rozpočtu na rok 2007 z dílny ministerstva financí. Trh 
čeká negativní zprávu a tak si troufám tvrdit, že bude-li politická vůle, může výsledný 
návrh rozpočtu pozitivně překvapit. Ministerstvo financí by nemělo zvolit status quo 
přístup, ale začít škrtat. Premiér by měl zase výrazně krotit požadavky resortů. Je stále 
reálné, abychom splnili jízdní řád k euru a měli příští rok deficit kolem 3,3 % HDP. A 
jak je to s dnes inzerovaným zadlužením? Budu-li chtít předešlou vládu potopit, 
podívám se na absolutní čísla o zadlužení a konstatuji, že patříme k nejrychleji se 
zadlužujícím zemím v unii. Budu-li chtít ale předešlou vládu bránit, pak se podívám 
na relativní čísla vůči HDP a rovněž konstatuji, že naše zadlužení bylo poslední tři 

roky stabilizované kolem 30% HDP a je pod průměrem EU. Matematika a statistika je zrádná! 
Nekritizujme a nepolitizujme problémy, řešme je! 

Nejsme v tom ale sami: Můj kolega v Polsku Jacek Wisniewski přepokládá jako nejpravdě-
podobnější vyústění tamních politických tahanic nové volby. Co se týká nákupního doporučení na 
polský zlotý, je lépe nyní počkat a rozhodnout se po zmírnění politické nejistoty. 

A co Maďarsko? Ratingová agentura Fitch zhoršila výhled ratingů ze stabilního na negativní. 
Očekáváme, že forint půjde v nadcházejících dnech směrem k 280 HUF/EUR. Tento týden pak zřejmě 
tamní národní banka zvedne sazby nejméně o 0,25 procentního bodu. 

A l e š  M i c h l ,  e k o n o m i c k ý  v ý z k u m  R a i f f e i s e n b a n k  

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.economia.cz/prodejny
mailto:konference@mesec.cz
http://konference.mesec.cz/
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NKÚ: Výdaje na investiční pobídky budou vyšší  
Dodatky ke smlouvám o investičních pobídkách, které uzavíral stát s firmami, 
přinášejí prospěch zejména obchodním společnostem, státu jen zvýšené výdaje s 
rizikem jejich dalšího růstu. Vyplývá to ze závěru Nejvyššího kontrolního úřadu 
po prověření investičních pobídek z období od druhého čtvrtletí 1998 do konce 
loňského roku. Největší riziko pro výdaje státního rozpočtu spatřuje NKÚ v tom, 
že se na základě usnesení vlády uzavírají dodatky k původním dokumentům, 
které umožňují společnostem získávat další účelové dotace k dani z příjmů práv-

nických osob, než bylo původně sjednáno, informuje NKÚ. 

Ministr financí jedná s Nomurou a ČSOB o IPB 
Ministerstvo financí obnovilo 18. září jednání s Nomurou a ČSOB o uzavření trojstranné doho-

dy, která by ukončila probíhající arbitráže mezi ČR a bankou Nomura. „Věřím, že zvrátíme dosavadní 
vývoj v tomto dlouholetém sporu,“ řekl ministr financí Vlastimil Tlustý. Na setkání bylo dohodnuto 
složení pracovních týmů všech zúčastněných stran a komunikační a procedurální záležitosti pro jednání. 

Jednání bankovní rady bez měnových rozhodnutí  
Jednání bankovní rady České národní banky skončilo 21. září bez měnových rozhodnutí. Hlavní 

úroková sazba, od které se odvíjí úročení komerčních úvěrů, tak zůstává na 2,25 %. Úrokové sazby změ-
nila naposledy bankovní rada na konci července, a to o čtvrt procentního bodu směrem nahoru.  

Říman: Další investiční pobídky už nedáme 
Nový ministr průmyslu a obchodu Martin Říman (ODS) se chystá radikálně změnit systém in-

vestičních pobídek, který v ČR funguje od konce 90. let. Do budoucna je ochoten uvažovat pouze o 
pobídkách na vyspělé technologie. Pobídky pro klasické výrobce podle něj vytvářejí nerovnost na trhu a 
podpořené firmy vytlačují z trhu konkurenci. Říman to řekl HN: "Každopádně jsem přesvědčen o tom, že 
doba státní podpory montoven skončila." Jako příklad takové "montovny" uvedl kolínskou automobilku 
TPCA. "Pokud tu má být nějaká podpora, tak jedině do vyspělejších technologií," dodal.  

Zeman: V rozpočtu bych škrtal sociální dávky  
Bývalý předseda ČSSD a expremiér Miloš Zeman je přesvědčen, že všechna sociální opatření, 

která politici navrhli a přijali před letošními parlamentními volbami, jsou nadbytečná. Navíc zvyšují 
sociální výdaje státu o víc než 60 mld. Kč. "Mám obavy, že minimálně jedna třetina z nich byla přijata 
zcela zbytečně. A měla by se zrušit," řekl Zeman Hospodářským novinám. "Nejsem vyznavačem teorie, 
že je potřeba dělat propopulační politiku, zvláště zvyšováním sociálních dávek. Takže všechny ty vysoké 
rodičovské příspěvky a různé přídavky nejsou racionální," prohlásil.  

MF: snížená sazba DPH u oprav a nové výstavby  
Ministerstvo financí předloží do konce října vládě novou definici bydlení, které bude i 
po roce 2007 podléhat 5% DPH. Nyní platí pro stavby související s bydlením 5% sazba 
DPH, kterou lze uplatňovat jen do konce roku 2007. Poté se kvůli EU bude nižší sazba 
vztahovat jen na výstavbu bytů a obytných domů se sociálním aspektem. Běžná sazba 
DPH je 19 %. Cílem nové definice sociálního bydlení je, aby výstavba bytů v ČR nez-
dražila. Předchozí vláda v únoru souhlasila s tím, aby do kategorie sociálního bydlení 
patřily byty do 90 m2 a rodinné domy do 150 m2. MF chce, aby záběr nové definice byl 
co nejširší s ohledem na stav bytového fondu v ČR a potřebu jeho obnovy. Developer-

ské firmy již dříve uvedly, že nová definice sociálního bydlení ovlivní podobu bytových projektů. 

Slangový slovník aneb o čem že to mluví analytici? 
Máte někdy pocit, že reporty analytiků jsou vlastně přehlídkou malé zoo (medvědi, býci, holubi-

ce, jestřábi, drevokocůři) či plejádou nic neříkajících zkratek (FOMC, IFO, IPO, ISM)? Členové analy-
tického týmu České spořitelny dali hlavy dohromady, sepsali a vysvětlili nejužívanější výrazy používané 
na finančních trzích - výsledkem je skvělý slangový slovník, který najdete v příloze. 

Lidský kapitál a investice do vzdělání 
Ve dnech 19. a 20. září proběhl 9. ročník mezinárodní konference Lidský kapitál a investice do 

vzdělání, tentokrát se zaměřením na problematiku bariér efektivnosti a konkurenčních výhod v globální 
konkurenci. Konferenci pořádala Vysoká škola finanční a správní ve spolupráci s Bankovní akademií.  

Sdružení SOLUS podalo oznámení na podvodníky 
Sdružení SOLUS se distancuje od „možnosti“ zajištění spolupráce s firmou EMPIRE, která ve 

svých inzerátech nabízí za poplatek vymazání záznamu z registru ze strany třetích osob, které tuto mož-
nost uvádějí ve svých inzerátech. Sdružení SOLUS podalo 12. září na inzerenta těchto služeb trestní 
oznámení a stejně tak bude postupovat i v budoucnosti.  

Předvánoční nákupní kampaně nezačnou dříve  
Z ankety uspořádané v rámci ocenění GE Money Multiservis Obchodník roku 2006 vyplynulo, 

že termíny zahájení předvánočních kampaní již narazily na svůj limit a obchodníci je, na rozdíl od loň-
ských let, na dřívější termín posouvat nehodlají. Někteří naopak reagují na fakt, že zákazníci si zvykají 
nakupovat na poslední chvíli, a posouvají čas zahájení opačným směrem. Většina obchodníků odpovědě-
la, že kampaň zahájí ve stejnou dobu jako loni, nejčastěji na přelomu října a listopadu. Z odpovědí na 
otázky týkající se podoby kampaní vyplývá, že se zákazníci i letos můžou těšit na různé akční nabídky, 
slevové kupony, speciální akce věrnostního charakteru, produktové novinky, dárky a ochutnávky.   

The Future  
of Data Warehousing:  

Stephen Brobst, Data Management 
Guru, vystoupí jako hlavní řečník  
DW Klub a Adastra pořádají 17. října v hotelu Corin-
thia Towers konferenci Data Symposium 2006. Hlav-
ním řečníkem bude Stephen Brobst, mezinárodně 
uznávaná autorita v oblasti návrhu a budování dato-
vých skladů. Stephen Brobst nám odpověděl na naši 
otázku týkající se českého bankovního sektoru. 
Na českém finančním trhu již proběhla řada fúzí 
bank i pojišťoven. Jaké je Vaše doporučení pro 
konsolidovaný, stále více konkurenční finanční trh 
v ČR? Můžeme těžit ze zahraničních zkušeností? 

Fúze finančních institucí s sebou 
přinášejí ambiciózní úkoly, které 
spolu musí úspěšně propojit lidi, 
zařízení, finanční produkty a služby 
a infrastrukturu informačních tech-
nologií. V této souvislosti vedoucí 
pracovníky oddělení IT bank stále 
více zaměstnává řízení nepřehled-

né směsice data martů nebo datových úložišť. Ty 
generují obrovské náklady, které mohou ohrozit ob-
chodní cíle stanovené konsolidujícími se finančními 
institucemi. V reakci na tento stav je dnes běžné, že 
instituce po celém světě migrují na jednotný celofirem-
ní datový sklad (Enterprise Data Warehouse). Zkuše-
nosti z jejich zavádění hovoří o úsporách milionů 
dolarů a lepším přístupu k Business Intelligence. 
Roční náklady na provoz jednoho data martu mohou 
stoupnout až na 1,5 až 2 mil. USD. Mnoho bank má 
desítky (i více) takových data martů, proto může kon-
solidace dat do datového skladu přinést značné úspo-
ry. A nad rámec těchto úspor datový sklad také zlepšu-
je finanční výkonnost banky, protože umožňuje lepší 
obchodní rozhodnutí, plně korespondující se strategií 
finanční instituce.  
Studie jedné analytické firmy ukázala, že jen méně 
než polovina dotázaných bank ví o problému před tím, 
než se o něm dozví zákazník. A ještě méně bank mění 
své služby podle ziskovosti klienta nebo nabízí jiné 
produkty při pravidelných telefonických hovorech se 
zákazníky. Banky, které využívají celofiremní datový 
sklad pro získání přístupu k aktuálním, relevantním 
informacím, dramaticky zlepšují tento rozhodovací 
proces. Dejte si dohromady obchodní přínosy s penězi 
a ušetřenými „bolestmi hlav“ a kouzlo datového skladu 
bude více než jasné. 
Info včetně registrace na www.datasymposium.cz.  

POZVÁNKA 

EKONOMIKA 

Členové ECONOMIA Benefitklubu, kteří u publikace 
uvedou na objednávce číslo své klubové karty  

a kód knihy, obdrží 30% slevu 

ÚZ č. 554: Banky, Platební styk, Finanční arbitr,  
Praní špinavých peněz 

Aktuální znění 19 zákonů a vyhlášek – 
všechny změny jsou zvýrazněné tučně; 
do publikace byl zařazen také nový 
zákon o finančních konglomerátech. 
Rozsah 224 stran, cena 76 Kč včetně 
DPH (podle stavu k 12. 5. 2006). 
Kód knihy: 00393 

Publikaci si můžete písemně objednat na adrese 
ECONOMIA a. s., VTÚ Dobrovského 25, 170 55 Praha 7, 
e-mail: dagmar.suchmova@economia.cz , nebo na webu 
http://knihy.ihned.cz , kde vám zařídí její zaslání na dobírku 
z nakladatelství SAGIT. Informace na tel.: 596 785 999.  

NOVÉ KNIHY 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.datasymposium.cz
mailto:dagmar.suchmova@economia.cz
http://knihy.ihned.cz
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ZE ZAHRANIČÍ 
Cena ropy poprvé  
od března pod 60 USD  
Ceny ropy se 20. září poprvé za půl roku propad-
ly pod 60 USD za barel. Trh tak završil dvoumě-
síční prudký pokles, v němž ropa ztratila téměř 
čtvrtinu hodnoty. Ropu tlačily dolů údaje o dal-
ším vysokém růstu zásob topného oleje v USA; 
analytici čekají další pokles cen.  
Guvernér NBS oceněn  
Šéf Národní banky Slovenska (NBS) Ivan Šram-
ko získal od britského časopisu Emerging Mar-
kets titul Guvernér centrální banky roku za střed-
ní a východní Evropu. Pro Šramka je to letos už 
druhé ocenění. V lednu ho britský měsíčník The 
Banker jmenoval centrálním bankéřem roku. 
Šramko ocenění od Emerging Markets získal za 
působení v oblasti měnové politiky, v přípravě na 
zavedení eura na Slovensku a za zkvalitňování 
dohledu nad finančním trhem. Vyznamenání mu 
šéfredaktor časopisu Taimur Ahmad odevzdal  
v Singapuru, kde se konalo zasedání MMF  
a Světové banky. Guvernéra NBS na ocenění  
v anketě nominovali investoři, bankéři, ekono-
mičtí analytici, ratingové agentury a další exper-
ti. Šramko je na postu šéfa slovenské centrální 
banky od ledna 2005, kdy vystřídal Mariána 
Juska. 
ECB by mohla zvýšit 
sazby nad 4 % 
Evropská centrální banka 
čeká, že bude pokračovat ve 
zvyšování úrokových sazeb 
v průběhu roku 2007, pokud 
se naplní základní scénář pro 
trend růstu a inflační rizika. Sazby by údajně 
mohly na konci roku 2007 vzrůst minimálně na 4 
%. Podle zástupců ECB budou hrát důležitou roli 
v rozhodování banky nové ekonomické projekce. 
Důležitým faktorem je údajně zavírání mezery 
výstupu. Spolu s ním se zvyšuje zaměstnanost a 
případně i požadavky na růst mezd. 
Riziko vyšší inflace  
v eurozóně trvá  
Riziko vyšší inflace v eurozóně přetrvává přede-
vším kvůli cenám ropy a komodit, ale také kvůli 
plánu Německa zvýšit nepřímé daně. Bude trvat 
do roku 2008, než se inflace v EMU vrátí na 
přijatelnou úroveň, tzn. pod maximum 2 %. Uve-
dl to hlavní ekonom ECB Jürgen Stark. Hospo-
dářský růst eurozóny zůstane podle něj v letoš-
ním a příštím roce solidní, i když o trochu méně 
výrazný než v první polovině letošního roku, kdy 
se výkon ekonomiky meziročně zvýšil o 3,5 %. 
Německá banka HVB má na 
akvizice 6,5 mld. EUR 
Německá banka HypoVereinsbank (HVB) se 
poohlíží po dalších akvizicích poté, co zaúčtova-
la zisk z převodu východoevropské divize nové-
mu majoritnímu majiteli, italské bance UniCredi-
to. Generální ředitel Wolfgang Sprissler řekl, že 
banka má k dispozici na další akvizice zhruba 
6,5 mld. EUR a že se soustředí na možnosti  
v Německu: "Máme jisté možnosti v zorném poli. 
Chceme vyzkoušet různé možnosti s jasným za-
měřením na Německo. A pokud tu budou příleži-
tosti, které splní naše požadavky, ukážeme jasný 
zájem." Sprissler nejmenoval konkrétní cíl pře-
vzetí. Potvrdil, že se HVB zajímá o německou 
regionální banku Landesbank Berlin, která bude 

Hypotéky jsou nejdražší od loňského jara  
Peníze od českých bank začínají zdražovat, což je znát hlavně u hypotečních úvěrů. Průměrný 

úrok nově poskytnutých hypoték, takzvaný hypoindex, jak ho spočítal server fincentrum.idnes.cz, v 
srpnu vzrostl na 4,25 %, což je nejvíc od března 2005, napsala MfD. U milionové hypotéky na 20 let to 
znamená zdražení měsíční splátky z 6134 na 6190 Kč. Za 20 let splácení to představuje 14 000 Kč navíc. 

KB může ovládnout 80 % Modré pyramidy  
Komerční banka může ovládat dalších 40 % stavební spořitelny Modrá pyramida. Úřad pro 

ochranu hospodářské soutěže (ÚOHS) bance povolil navýšení podílu na 80 %. Akcie má bance prodat 
německá společnost BHW. Fúze podle ÚOHS nenaruší konkurenci na trhu stavebního spoření. KB má 
Modrou pyramidu ovládnout zcela, zbylých 20 % akcií získá od České pojišťovny a BHW.  

Banky si předcházejí lukrativní klienty  
Jedním z velmi zajímavých cílů jsou pro české bankovní ústavy 
tzv. svobodná povolání. Pro podnikatele z této skupiny nabízejí 
banky zvlášť upravené služby. I když je profesní účet obdobou 
klasického firemního účtu, snaží se ho bankéři přizpůsobit specifi-
kům daným profesí. Pod pojem svobodná povolání lze zahrnout 
například lékaře, advokáty, exekutory a další. Banky těmto 
"prestižním" podnikatelům vyšly vstříc s nabídkami balíčků slu-
žeb a dokonce i úvěrů, jejichž hlavním plusem je cenové zvýhod-

nění. Konta pro svobodná povolání nabízí mnoho bank, ale ne vždy je nabídka určena všem. Například 
Komerční banka oslovuje pouze lékaře, lékárníky a zvěrolékaře balíčkem Optimum Medicum. Ostatní  
zase přesně specifikují, komu zvýhodněné účty nabídnou. Bonusy a zvýhodnění jsou různé, stejně jako 
ceny, které za jednotlivé balíčky bankám měsíčně zaplatí. V naprosté většině případů klienti ušetří při 
porovnání s konty, která jsou nabízena "běžným" podnikatelům. Nicméně ani to není vždy pravidlem. 
Ceny kont se pohybují od 40 Kč v České spořitelně po několik set korun, které požaduje Živnostenská 
banka. Jenže důležitá je zde nejen cena, ale i rozsah produktů a služeb v balíčku. Za všechny je potřeba 
zmínit obraty na účtu. Ty totiž banky účtují po jednotlivých kreditních a debetních položkách. V případě 
nabízených dražších kont však lze nalézt takové varianty, které umožňují neomezený počet transakcí na 
účtu měsíčně bezplatně v případě, že jsou tyto platby zadávány elektronicky přes některý z kanálů pří-
mého bankovnictví. Ostatně banky pro podnikatele vykonávající svobodné povolání nenabízejí jen běž-
né produkty. Jejich portfolio obsahuje i speciální úvěry se zvýhodněnými úrokovými sazbami či vedení 
běžného soukromého účtu a naprostou samozřejmostí bývá i individuální péče privátního bankéře.  

Za používání účtu zaplatí nejmíň klienti WSPK  
Nejméně peněz za využívání běžného účtu u 17 peněžních ústavů v ČR zaplatí za měsíc klienti 

Waldviertler Sparkasse von 1842 (WSPK), Poštovní spořitelny a PPF Banky. Vyplývá to z průzkumu 
serverů Bankovnipoplatky.com a Měšec. Z velkých bank je nejlevnější Česká spořitelna. Klienti u nej-
levnějších bank za měsíc zaplatí od 154 do 171 Kč. Cena zahrnuje vedení účtu, měsíční výpis, tři přícho-
zí platby, jeden vklad v hotovosti, tři příkazy k úhradě, dva trvalé příkazy, výběr a vklad hotovosti na 
přepážce a tři výběry z bankomatu. Náklady na běžný účet a ostatní položky jsou přitom podle průzku-
mu v průměru o 10 % vyšší než náklady za balíčkové účty. Cenu do 200 Kč zaplatí podle průzkumu ještě 
klienti družstevní záložny Fio, IC Banky, Živnobanky a ČS. Naopak mezi nejdražší banky s částkou přes 
300 Kč patří Komerční banka, GE Money Bank a Citibank. Průzkum servery provedly na základě vý-
sledků hlasovaní v internetové anketě o Nejslušnější banku roku 2006. V kategorii banka s nejnižšími 
poplatky podle hlasování veřejnosti zvítězila Poštovní spořitelna. Aktuální průzkum se týkal bank, které 
nabízejí základní, běžné bankovní služby pro drobnou klientelu, a družstevní záložny Fio, která má při-
dělený bankovní kód. Průzkum se zabýval účty fyzických osob, v korunách. Autoři připouštějí, že srov-
nání bankovních poplatků podle "typického" klienta není úplně přesné kvůli zaměření jednotlivých bank. 
"Přesto toto srovnání umožní získat základní přehled o cenové hladině jednotlivých bank," dodávají.  

Expres Business: půjčka 400 tis. Kč za 8200 Kč  
GE Money Bank připravila na závěr roku novinky týkající se úvěrových produktů pro podnika-

tele. Od 20. září nabízí akční nabídku úvěrů Expres Business. Za 400 tis. Kč nyní zaplatí při úrokové 

(Pokračování na stránce 4) 
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na prodej v příštím roce za více než 4 mld. EUR.  
Britové jsou největšími  
uživateli bankomatů  
Britové jsou podle zprávy oborového sdružení 

APACS největšími uživateli ban-
komatů v EU. Pomáhá tomu 
zřejmě nejen fakt, že jich mají 
nejvíce, ale také to, že výběry 
jsou většinou zdarma (97 % výbě-
rů je bez poplatků). Loni učinili 
Britové 58 výběrů každou sekun-
du a také měli nejvíce výběrů u 

bankomatů v Evropě (2,7 miliardy, tj. 42 transak-
cí na osobu). V Británii mohou zákazníci větši-
nou vybírat peníze zdarma nejen z bankomatů 
vlastního finančního ústavu, ale také u zařízení 
jeho konkurentů. Poplatky účtují jen soukromí 
nezávislí provozovatelé bankomatů. I když se 
stále zvyšuje objem bezhotovostních plateb, 
neočekává APACS "smrt bankomatů". Naopak 
má tato služba dlouhou a dobrou budoucnost. Za 
Británií je na druhém místě Německo s 2,4 mili-
ardy transakcí, na třetím místě je Francie (1,26 
miliardy transakcí ročně). Podle APACS má 
Británie také nejhustší síť ATM mezi velkými 
členskými státy EU. Za posledních šest let se 
jejich počet zvýšil z 27 379 na 58 286 kusů. 
Rozvojové ekonomiky  
požadují reformu MMF  
Členské země Mezinárodního měnového fondu 
odsouhlasily, že se Číně, Jižní Koreji, Mexiku a 
Turecku zvýší hlasovací práva při rozhodování 
Fondu. Změny hlasovacích práv si vynutil vze-
stup rozvíjejících se ekonomik.  
Více než 20 velkých rozvojových ekonomik 
světa v čele s Indií vyjádřilo výhrady proti podo-
bě reformy rozhodování v MMF a požadují pro 
třetí svět výraznější posílení hlasovacích práv. 
Vyjádření činitelů některých těchto zemí nazna-
čilo, že příští dva roky se bude na půdě Fondu 
tvrdě bojovat o podobu druhé fáze reforem.  
Bývalý šéf BAWAG zatčen  
Helmut Elsner, bývalý generální ředitel rakouské 
banky BAWAG byl zatčen ve Francii. Bankéř je 
stíhán v Rakousku kvůli finančním machinacím.  
Zástupci EU diskutovali 
o finančních službách 
Dne 12. září se v Bruselu uskutečnilo jednání 
Výboru EU pro finanční služby (Financial Servi-
ces Committee). Jedná se o poradní orgán Rady 
ministrů pro hospodářské a finanční záležitosti, 
který je složen ze zástupců ministerstev financí 
členských zemí a pravidelně se zde diskutují 
strategické záležitosti finančních trhů EU. Závě-
ry jsou cenným vodítkem pro orgány EU, v čele 
s Evropskou komisí, kam by se měla ubírat regu-
lace finančních služeb na evropské úrovni. Sou-
časně jednání slouží i k výměně zkušeností mezi 
národními představiteli o fungování a přístupu 
k implementaci nejrůznějších opatření EU v dané 
oblasti. Nejdůležitějšími tématy posledního jed-
nání byly projekt tzv. Single Euro Payment Area, 
dále problematika efektivního vypořádání obcho-
dů s cennými papíry v EU a také vznik nové 
pracovní skupiny výboru, která by se měla zamě-
řit na retailový finanční trh a připravit základ 
společné evropské politiky v této oblasti.  
Lepší ochrana investorů  
ČR se stejně jako další země EU chystá změnit 
legislativu na finančních trzích. Jedním z cílů je 
zvýšení ochrany investorů. Nové směrnice o 

sazbě 8,47 % p. a. jen 8200 Kč měsíčně. Úvěry Expres Business až do výše 1 mil. Kč poskytuje banka 
bez jištění nemovitostí. Splatnost lze nastavit na 24 až 60 měsíců. Zažádat o úvěr je možné prostřednic-
tvím internetové žádosti na stránkách GE Money Bank nebo kterékoli z 208 poboček. GE Money Bank 
také nově přichází s úvěry pro začínající advokáty, notáře, lékaře, zubaře a veterináře. S úvěry Legal 
Business a Medical Business zájemce získává až 500 000 Kč do druhého dne.  

ČSOB Flexims: Dokumentární obchody online 
ČSOB Flexims představuje jedinečný a bezpečný elektronický kanál pro online 
zpracování exportních a importních dokumentárních transakcí a záruk. Tuto služ-
bu zavádí ČSOB jako vůbec první banka v ČR. ČSOB Flexims zrychlí a zjedno-
duší obsluhu  těm klientům, kteří opakovaně využívají dokumentární transakce a 
záruky. „Aplikace Flexims je určena především pro velké společnosti a korporace, 
které obchodují v zahraničí a využívají při tom dokumentární transakce,“ vysvět-
luje Jiří Feix, ředitel útvaru Dokumentární transakce a záruky ČSOB. Novinka 
ČSOB usnadní firmám komunikaci s bankou a práci s dokumenty: veškerá kore-
spondence probíhá v rámci Flexims elektronicky, je po právní stránce platná a 

nevyžaduje dodatečné zasílání dokumentace v papírové podobě. Veškeré informace o všech transakcích 
a jejich změnách jsou přehledně přístupné na jednom místě, 24 hodin denně, 7 dní v týdnu.  

Za 14 dnů chtělo Genius Student 1667 studentů 
GE Money Bank zaznamenala v průběhu září velký zájem o studentské konto Genius Student. 

Během 14 dnů se zvýšil počet studentských kont o 1667. Všichni studenti, kteří si od 4. září do 15. září 
založili konto Genius Student , získali zdarma moderní ilustrovanou encyklopedii v hodnotě 1399 Kč.  

(Pokračování ze stránky 3) 

Orco má investiční fond pro rezidenční projekty  
Lucemburská developerská společnost Orco Property Group, majitel stavitele bytů 
IPB Real, hodlá zřídit další investiční fond pod názvem Endurance. Fond s cílovým 
kapitálem 100 mil. EUR bude zaměřen na akvizice a řízení rezidenčních projektů v 
luxusní i střední kategorii. Fond zahájí činnost v říjnu; má působit ve střední Evropě, v 
Německu, Chorvatsku a Rusku. Jeho správu zajišťuje lucemburská banka RBC Dexia. 
Fond bude investovat v demograficky zajímavých lokalitách jako Praha nebo Varšava, 
kam se lidé stěhují za prací, životním stylem a výhodnou infrastrukturou.  

MAX 7 - další garantovaný fond IKS KB  
 Komerční banka uvádí na trh další garantovaný fond MAX 7 – světový garantovaný fond.  Jde 

o otevřený podílový fond, který umožní klientům podílet se na růstu akciových a komoditních trhů při 
100% zajištění návratnosti investice ke dni splatnosti fondu. Podílové listy fondu MAX 7 – světový 
garantovaný fond lze koupit ve všech 360 pobočkách KB nebo prostřednictvím telefonního či interneto-
vého bankovnictví KB. Minimální investice je 10 tis. Kč, nominální hodnota podílového listu 1 Kč. 
Upisovací období trvá od 11. září do 20. listopadu, doba trvání fondu činí 5 let plus upisovací období. 

KAPITÁLOVÝ TRH 

POJIŠTOVNY A PENZIJNÍ FONDY 
Rekordní počet škod českých turistů  

Letošní letní sezona, kdy do zahraničí na dovolenou zamířil rekordní počet Čechů, se projevila 
na vyšším počtu škod klientů z cestovního pojištění. Nejčastěji šlo o záněty horních cest dýchacích, 
střevní potíže či spáleniny ze slunce. Pojišťovny ale evidují i opaření ruky v léčivém horkém prameni či 
uštknutí chřestýšem. Klienti České pojišťovny nahlásili za červen až srpen 3364 pojistných událostí, což 
je o 503 případů více než ve stejném období loni. Z hlášení úseku likvidace cestovního pojištění ČP 
vyplývá, že nemoci převažovaly v letošní sezoně více než pětinásobně nad úrazy. Pojišťovna UNIQA 
zaregistrovala meziročně o 17 % více škod, což však koresponduje s obdobným nárůstem pojištěných 
klientů. "Čísla sice nejsou definitivní, ale je jisté, že nejvíce škod nastalo v Chorvatsku," doplnil mluvčí 
Kooperativy Marek Vích. Při letních dovolených Allianz nejčastěji hradí ošetření při běžných zánětech 

(Pokračování na stránce 5) 

Společnost LEGENDOR spol. s r.o. Vás zve 4. října na seminář: 
 

AKTUÁLNÍ PROBLÉMY PLATEBNÍHO STYKU  
lektor: JUDr. Ing. Otakar Schlossberger, finanční arbitr ČR 
Hovořit se bude o očekávaných změnách v platebním styku, o platebních instrumentech 
v tuzemském a mezinárodním platebním styku, o mezibankovním zúčtování systémy 
CERTIS, TARGET a dalšími, o jednotném evropském platebním prostoru SEPA i o mimo-
soudním řešení sporů v oblasti platebního styku.   

Bližší informace na www.legendor.cz nebo na tel.: 224 247 268 
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 

http://bankovnictvi.ihned.cz
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mailto:hauptvogelova@legendor.cz


trzích s finančními instrumenty známé pod zkrat-
kou MiFID mají být zavedeny v příštím roce. 
Investoři by mimo jiné měli dostávat mnohem 
více informací a obchodníci s cennými papíry 
budou mít mnohem podrobnější pravidla jednání 
se zákazníky. "MiFID neinovuje, opírá se o vy-
zkoušené pilíře, ale přístup je zcela jiný," vysvět-
loval Jiří Król z EK. Více o MiFID se dozvíte v 
Bankovnictví č. 10, které vyjde 20. října.  
V Británii propustí 
Aviva 4000 zaměstanců  
Aviva chce propustit ve své britské divizi Nor-
wich Union 4000 zaměstnanců, což odpovídá asi 
11 % její celkové pracovní síly v zemi. Z tohoto 
počtu hodlá asi 1000 pracovních míst přesunout 
do Indie. Cílem opatření je snížit náklady a zvý-
šit ziskovost. Vyplývá to z prohlášení firmy, 
která je největší pojišťovnou v Británii. Propouš-
tění by mělo firmu stát 250 mil. GBP. Od roku 
2008, kdy skončí, však přinese firmě roční úspo-
ry ve stejné výši. Propouštění ovlivní veškeré 
operace včetně míst v lidských zdrojích, marke-
tingu, financích a IT. Aviva zaměstnává v Britá-
nii 36 000 lidí. Čtvrtinu zrušených pracovních 
míst chce přesunout do Indie. Dalších 500 za-
městnanců by mělo najít uplatnění ve firmách, 
které budou Avivě dodávat služby. 
Stížnost odkládá  
dokončení koupě BCR  
Rumunská vláda je pro prodloužení konečného 
termínu dokončení privatizace rumunské banky 
Banca Comerciala Romana (BCR) z původního 
termínu 21. září o 30 dnů na 20. října. Všechny 
podmínky potřebné pro dokončení transakce 
BCR byly splněny. Poté, co obě komory rumun-
ského parlamentu zákon schválily, podali senáto-
ři Strana Velké Rumunsko a Sociálnědemokratic-
ká strana námitku u Ústavního soudu ohledně 
protiústavnosti tohoto zákona. Námitka se opírá 
o argument, že rumunská vláda není oprávněna 
vydávat normativní návrhy zákonů v oblasti 
privatizace. Ústavní soud se námitkou bude 
zabývat co nejdříve. Erste vychází z toho, že za 
předpokladu pozitivního rozhodnutí Ústavního 
soudu budou kroky chybějící v  zákonném řízení 
a tím i celá transakce co nejdříve uskutečněny.  
Investice do komerčních 
realit vzrostly o 30 % 

Přímé investice do komerč-
ních nemovitostí dosáhly v 
prvním pololetí na celém 
světě 290 mld. USD. V 
meziročním srovnání to 

představuje nárůst o 30 %, vyplývá to ze zprávy 
společnosti Jones Lang LaSalle (JLL). Vysoký 
počet transakcí se podle společnosti uskutečnil 
jak v Severní a Jižní Americe, tak v Evropě a 
asijsko-pacifické oblasti. Zahraniční investice se 
nyní na celkovém objemu investic podílejí 44 %. 
Loni tento podíl představoval 34 %. JLL odhadu-
je, že za celý letošní rok dosáhnou investice do 
komerčních nemovitostí 600 mld. USD. Loni 
celkové investice činily 475 mld. USD.  
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GE Money Auto připravila podzimní kampaň  
GE Money Auto přichází na podzim s rozsáhlou kampaní, která má pod-
pořit prodej nových a ojetých vozidel prostřednictvím leasingu a úvěro-
vého produktu autoCREDIT. Zákazníci, kteří od 11. září do 31. prosince 
využijí finanční produkty GE Money Auto, získají satelitní navigační 
přístroj GARMIN STREET Pilot c510. Hlavní motto kampaně „Nejvíce 
řidičů si půjčuje u nás“ zdůrazňuje, že GE Money Auto profinancovala 
loni prostřednictvím leasingu či úvěru nejvíce vozů v ČR. Její úvěr au-

toCREDIT je nejvyužívanějším úvěrovým produktem pro financování nákupu automobilů v ČR. „V roce 
2005 jsme koncovým uživatelům v ČR financovali 38 876 automobilů, což je na českém trhu zdaleka 
nejvíce,“ říká Petr Šaštinský, předseda představenstva a generální ředitel GE Money Auto. Podzimní 
kampaň bude výrazně podpořena prostřednictvím různý druhů médií. „Hlavním komunikačním kanálem 
bude televize, pro niž jsme připravili 20sekundový animovaný spot. Televizi doplní inzerce v tiskových 
médiích a na regionální úrovni rádiová inzerce ve spolupráci s našimi obchodními partnery. Tradičním 
nástrojem jsou atraktivní POS materiály, které budou distribuovány na více než 1600 autobazarech a 
autosalonech v ČR,“ uvádí Jan Hrubý, marketingový ředitel GEMA. Chybět nebudou billboardy, inter-
netové bannery, direct mailová komunikace či reklama na obrazovkách bankomatů GE Money Bank.  

ŠkoFIN v programu Commercial Paper koncernu VW 
 Leasingová společnost ŠkoFIN vstoupila do programu Commercial Paper Volkswagen Group. 

Hlavním manažerem programu je Citigroup, smluvními distributory například ING Wholesale Banking, 
Citigroup, BNP PARIBAS a Morgan Stanley, dále distributoři pro jednotlivé tranše, zvláště lokální ban-
ky, například ČSOB. Maximální souhrnný objem emitenty vydaných a zároveň nesplacených dluhopisů 
může činit 10 mld. EUR. Dluhopisy emitované ŠkoFIN jsou zajištěny garancí Volkswagen Financial 
Services, mohou být vydané v jakékoli měně a nebudou obchodovány na žádné burze cenných papírů.   

Home Credit vydal korunový dluhopis  
Home Credit, přední poskytovatel spotřebitelských úvěrů v ČR, vydává korunový dluhopis s 

pohyblivým úrokovým výnosem v celkovém objemu 3 mld. Kč. První výnosové období je zkráceno a 
kuponová sazba činí 230 bazických bodů nad PRIBOR. Datem emise i jejího vypořádání je 6. říjen 
2006. Dluhopisy mají jmenovitou hodnotu ve výši 1 000 000 Kč, budou vydány za 100 % své jmenovité 
hodnoty a jejich splatnost končí v červenci 2009. 

NLB Factoring: růst obratu na 10,5 mld. Kč  
Akciové společnosti NLB Factoring, která se zabývá odkupem pohledávek před dobou splatnos-

ti, v loňském roce vzrostl obrat o více než 10 % na 10,5 mld. Kč. V letošním roce vedení společnosti 
NLB Factoring plánuje zvýšení obratu na zhruba 12 mld. Kč.  

LEASING, SPLÁTKOVÝ PRODEJ A FAKTORING 

horních cest dýchacích, ekzémech od slunce a stále více se také vyskytují úrazy. Ubývá případů střev-
ních obtíží, klienti jsou zřejmě z domova vybaveni účinnými léky, dodal mluvčí pojišťovny Milan Káňa.  

Inovované úrazové pojištění UNIQA pro sportovce  
UNIQA pojišťovna rozšířila svůj úrazový produkt, který vychází vstříc spor-
tovcům na amatérské úrovni i profesionálům. U pojišťovny UNIQA lze nyní 
získat pojistné krytí i pro odvětví dosud běžně nepojišťovaná, tzv. adrenali-
nové aktivity. Úrazové pojištění profesionálních sportovců lze uzavřít pro 
případ smrti úrazem a trvalé invaliditě následkem úrazu až do 1,5 mil. Kč. 
Současně by UNIQA hradila odškodné při pobytu v nemocnici až do 500 Kč 
denně. Pro rekreační sportovce a amatéry lze nyní běžně úrazově pojistit 

sporty se zvýšeným rizikem, které byly doposud z pojištění vyloučeny, například horolezectví (s výjim-
kou expedičních výprav). Úrazově se mohou zabezpečit i vyznavači raftingu, canyoningu, speleologie, 
HighRopes, HydroSpeed nebo Bungee Jumpingu. Příznivci létání ocení úrazové krytí i pro větroně, 
rogalla, balonové létání nebo parašutismus. 

Penzijní fond KB má již 400 000 klientů 
PF Komerční banky zaznamenal další významný úspěch, když si uzavřel smlouvu o penzijním 

připojištění již 400 000. klient. PF KB patří s aktivy 17,6 mld. Kč k největším PF na trhu. 

Euler Hermes Čescob vybrala o sedminu víc  
Úvěrová pojišťovna Euler Hermes Čescob vybrala loni na pojistném 185 mil. Kč, což bylo o 13 

% více než v roce 2004. Čistý zisk společnosti vzrostl o 0,5 mil. Kč na 15,75 mil. Kč. Celkový objem 
pojištěného obratu z existujících pojistných smluv ke konci roku 2005 činil 91 mld. Kč, což bylo mezi-
ročně o 14 % více. Objem počtu zhodnocených úvěrových rizik v roce 2005 narostl o 16 %.  

(Pokračování ze stránky 4) 
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